
 



編織遊樂園 

 
 「編」、「織」將經線和緯線組合而成布。而以人手編織與機械編織出，人手編織又因使用工具的

不同，可分為棒針編織與鉤針編織兩大類。隨著社會不斷進步，利用機械作編織，能大量生產編織品，

人手編織逐漸演變成為生活嗜好與工藝技術。 

  編織除了規律地流作出來，我們還深信編織創作蘊藏著很多可能性，按著自身的感覺，隨心隨意…

那怕線從作品四方八面走出、跳了百步，甚至作品被視為不完美。但 ”這” 正是我們的作品‧世上 ”

獨一無二” 的作品。 

  是次展覽為大眾帶來不同編織的創作方式，藉以欣賞其豐富多變的美，啟發編織創作的思考，嘗試

站在不同的點，去發掘更多欣賞角度，一起探索不一樣的編織方法。 

Weaving Playground 

   “Weaving” is to produce a piece of cloth through interlacing the warp and the weft. It can be done by 

hand or by machine. Hand weaving can be classified into two main types by the tools used: knitting pins and 

crochet hooks. With the development of the society, mass production has become feasible through use of 

machines. Thus, hand weaving gradually becomes a hobby and a handicraft.  

   A piece of cloth runs over through the regular weaving actions. We believe that weaving creations are a 

wealth of many possibilities. The woven pieces are created out of one’s own feelings and free choices: no 

matter threads are coming out from all sides of them; there are many missed stitches or even they are 

considered imperfect. But “they” are our creations, creations of uniqueness. 

  This exhibition brings to all of you different forms of weaving: to allow the beauty of various changes to 

be appreciated and as an inspiration for weaving creation to arouse viewers’ attempt to stand on different 

points to explore various angles of appreciation and different ways of weaving. 

 

  報名連結 Registration: https://goo.gl/forms/gpFBq9qs7xHnwDQx2 

 

實驗展期 Experimental period 20.2.2018- 30.4.2018 

地址 Address 

香港灣仔摩利臣山道 78 號永祥大廈地下後鋪 

Back Shop of G/F, Wing Cheung Mansion, 78 Morrison 

Hill Road, Hong Kong 

查詢 Enquiry 伍小姐Miss NG 3598 2920 / i-dArtory@tungwah.org.hk 

 

織出我型格 Stylish Weaving 

3/3 (六), 28/4 (六) 14:30-16:30 

 

@ i-dArt                        $50/每位 person 

交織情書 Weaving on Love letter  

24/3 (六), 14/4 (六) 14:30-16:30 

      

 i-dArt x 香港文學館 The House of Hong Kong Literature 
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